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1.  Opening vergadering en vaststelling agenda 

De voorzitter opent de vergadering om 18.53 uur en heet de aanwezigen  

 welkom.  

2.  Concept-besluitenlijsten Presidium 

 

a. Concept-besluitenlijst Presidium 26 februari 2016 
Vastgesteld, met dien verstande dat het verslag wordt aangevuld met 

de mededeling van de voorzitter dat hij voornemens is een 

nevenactiviteit te aanvaarden.  

 

b. Concept-besluitenlijst besloten Presidium 26 februari 2016 
Vastgesteld, onderdeel 4 van de rondvraag is niet openbaar. 

 

c. Concept-besluitenlijst Presidium 11 maart 2016 
Vastgesteld, geen opmerkingen.  

 

d. Concept-besluitenlijst besloten Presidium 11 maart 2016 
Vastgesteld, niet openbaar. 

 

e. Concept-besluitenlijst besloten Presidium 4 april 2016 
Vastgesteld, met dien verstande dat: 

- Dhr. Van Hattem bij de bespreking van het voorstel voor de voor-

genomen benoeming van leden in de Provinciale Raad voor de 

Leefomgeving (PRL) heeft aangegeven dat hij niet voor een 

pragmatische lijn is. De voordrachten hadden wat hem betreft in de 

PS-vergadering behandeld moeten worden; 

- Op advies van de griffier de stukken en het verslag betreffende 
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agendapunt 2 niet worden geopenbaard  en de stukken en het 

verslag betreffende agendapunt 3 (profielschets lid RvC Business 

Park Aviolanda BV) geopenbaard kunnen worden.   

 

f. Concept-besluitenlijst besloten Presidium 20 mei 2016 
Vastgesteld, met dien verstande dat op advies van dhr. Van Gruijt-

huijsen het Presidium instemt met het openbaar maken van het verslag. 

3.  Mededelingen / stukken ter kennisneming 

 

a. Vergaderdata PS huidige bestuursperiode 
Akkoord. Dhr. Hageman doet de suggestie om, gelet op de volle 

agenda van de vergadering van vandaag, voor komend jaar alvast 

een extra bijeenkomst van het Presidium in te plannen. De voorzitter 

merkt op dat er dit keer achterstallig onderhoud weg te werken was, hij 

nu nog niet de urgentie voelt een extra vergadering uit te schrijven, 

maar dat hij het standpunt van dhr. Hageman deelt dat kwaliteit voorop 

moet blijven staan.  

 

Mw. Van der Sloot doet het verzoek om te bezien of de PS-vergade-

ring over de Begroting 2017 op een andere datum dan vrijdag 11 

november kan worden gepland. Dhr. Van Gruijthuijsen doet de sug-

gestie om in juli een extra PS-vergadering in te gelasten i.v.m. het grote 

aantal Statenvoorstellen dat voor het zomerreces afgewerkt moet 

worden. De voorzitter en de griffier zeggen toe beide voorstellen in 

overweging te nemen.  

 

b. Declaratieregister PS tweede halfjaar 2015 
Akkoord. N.a.v. merkt dhr. Van Hattem op de cateringkosten bij som-

mige Statenleden aan de hoge kant te vinden. Een mogelijke verklaring 

hiervoor is dat Statenleden fractiemedewerkers en gasten van de fractie 

op hun pasje mee laten eten in het bedrijfsrestaurant. De griffier zegt 

toe voor de Presidium-vergadering van maandag 19 september met 

een voorstel te komen voor een eenduidige lijn ten aanzien van het 

gebruik van de cateringpasjes.  

 

c. Gebruik beeldmateriaal tijdens vergaderingen 
Akkoord. 

 

d. Formats instrumenten PS 
Akkoord, met dien verstande dat de griffier, n.a.v. een opmerking van 

dhr. Hageman, nagaat of in het format van de (actuele) motie de juiste 

volgorde gehanteerd wordt voor de ‘constateringen’ en ‘overwegin-

gen’. Dhr. Van Hattem merkt op dat dit wat zijn fractie betreft een 

overbodige exercitie was. Zijn vraag is of de griffie haar tijd aan dit 

soort zaken moet besteden. De griffier antwoordt dat het hanteren van 
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gestandaardiseerde formats juist tot een tijdsbesparing moet leiden.  

 

e. Planning aanpassing reglementen en verordeningen PS 
Akkoord. 

 

f. Terugkoppeling uit vertegenwoordigingen 
     De griffier geeft aan dat een goede wijze van terugkoppelen ook 

praktisch haalbaar dient te zijn. Hierover gaat de griffie met de bij de 

vertegenwoordigingen betrokken Statenleden in gesprek.  

 

     Dhr. Van Gruijthuijsen herinnert zich dat in de vorige bestuursperiode 

het gebruikelijk was om een à twee keer per jaar schriftelijk terug te 

koppelen uit het IPO-AV.  

 

g. Vooruitblik komende vergaderingen Presidium 
     Akkoord.  

 

4.   Profielschets leden RvC ORR 

N.a.v. een vraag van mw. Brunklaus licht gedeputeerde Van Merrienboer 

toe dat dhr. Van Vugt als lid van het college van GS nooit de primaire 

verantwoordelijkheid heeft gedragen voor de Ruimte voor Ruimte-opgave. 

Dhr. Van Hattem merkt op geen voorstander te zijn van het aanwijzen van 

‘usual suspects’, te weten kandidaten die (in het verleden) sterk gelieerd 

zijn (geweest) aan de provincie. De voorzitter concludeert dat het 

Presidium akkoord is met de voorliggende profielschets.  

 

5.   Profielschets leden RvC BOM BV 

Gedeputeerde Pauli licht toe dat er na het vertrek van dhr. Van Dalen een 

vacature is ontstaan in de raad van commissarissen bij BOM BV. Gezocht 

wordt naar een kandidaat met gedegen financiële kennis. Hoewel dit niet 

expliciet in het profiel is opgenomen, is gedeputeerde Pauli zich welbewust 

van de eerdere oproep van het Presidium om voor deze functie bij gelijke 

kwaliteiten de voorkeur te geven aan een vrouw. Het Presidium is akkoord 

met de voorliggende profielschets.  

 

6.   Evaluatie nieuwe werkwijze PS 

Akkoord, met dien verstande dat: 

- Dhr. Hageman de enquête graag uitgebreid ziet met enkele vragen 

over de effectiviteit / efficiëntie van het besluitvormingsproces, de uur-

besteding van Statenleden en maatwerk binnen het beleidsproces. 

Daarnaast heeft dhr. Hageman nog enkele technische suggesties die hij 

rechtstreeks aan de griffie zal mailen; 

- Dhr. Van Hattem graag ook een gesprek georganiseerd ziet met 

fractiemedewerkers, het voorstel om jongeren te betrekken niet bij de 

evaluatie van een interne werkwijze vindt passen, verzoekt om vooraf-

gaand aan de bijeenkomst van 18 juli de uitkomsten van de enquête 
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integraal te delen, van mening is dat in de evaluatie de principiële 

vraag moet worden gesteld of we met de huidige werkwijze überhaupt 

verder willen gaan en de enquête methodologisch voor verbetering 

vatbaar vindt. Op dit laatste punt zal de PVV later in de week 

suggesties doen richting de griffie; 

- Dhr. Van der Wel graag ook de uitkomsten van de vorige evaluatie 

erbij laat betrekken; 

- Mw. Van der Sloot voorstelt om individuele Statenleden de 

mogelijkheid te geven om bevindingen bij de griffie te melden; 

- Mw. Brunklaus een groep jongeren betrekkelijk eenzijdig vindt en liever 

een doorsnee vertegenwoordiging van de samenleving ziet en aan de 

enquête graag een vraag toegevoegd ziet over hoe bereikbaar PS zijn 

voor externe partijen; 

- De voorzitter aan de griffier heeft gevraagd empirische gegevens te 

verzamelen om het 1e bestuursjaar van de vorige Statenperiode met het 

afgelopen jaar te kunnen vergelijken; 

 

Het Presidium spreekt af dat de griffier met inachtneming van 

bovenstaande opmerkingen het mandaat krijgt om het onderzoek verder 

uit te voeren. Voor het benen-op-tafel-gesprek op maandag 18 juli is het 

zaak ruim de tijd uit trekken incl. een avondmaaltijd, op een prettige 

locatie.  

 

7.   Memo werkgroep opkomstbevordering 

Akkoord, met dien verstande dat na het zomerreces inhoudelijk verder 

wordt doorgesproken over dit thema. Dhr. Van Gruijthuijsen roept op om 

het thema niet groter te maken dan het is. Dhr. Van Hattem merkt op dat 

zijn fractie geen behoefte heeft aan een continuering van de betrokkenheid 

van professor Krouwel bij dit project.  

 

8.   Memo gebruik provinciehuis 

Akkoord, met dien verstande dat: 

 

- Mw. Van der Sloot zich in grote lijnen kan vinden in de strekking van 

het memo, maar behoefte heeft aan een praktische uitwerking in 

heldere definities en concrete praktijkvoorbeelden; 

- Dhr. Van Hattem het belang benadrukt van het consequent toepassen 

van de spelregels, vooral bij het doorbelasten van kosten aan de 

fracties; 

- Dhr. Hageman in het belang van de kleinere partijen het verzoek doet 

de ondergrens van ten minste 100 bezoekers bij een openstelling op 

zaterdag te heroverwegen; 

- De griffier in geval van dilemma’s het 1e aanspreekpunt is en in overleg 

treedt met de voorzitter. Leidend principe in de afwegingen van de 

voorzitter en griffier zijn dat het gebruik van het Provinciehuis altijd uit 

te leggen moet zijn tegenover de gemiddelde burger; 
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- Dhr. Van Overveld opmerkt dat de Brabantse politiek meer moet gaan 

leven en in het belang daarvan zo min mogelijk drempels opgeworpen 

moeten worden voor een bezoek aan het provinciehuis; 

- De definitieve (bijgestelde) notitie onder de fractie(medewerker)s 

verspreid wordt. 

 

9.   Reglement op de platforms en taakopdrachten 

De voorzitter constateert dat er draagvlak in het Presidium is om het 

voorstel te agenderen voor behandeling in PS. Dhr. Van Hattem is namens 

zijn fractie niet akkoord met de inhoud van het voorstel omdat: 

 

- De scope van de taakopdracht voor het platform Planning & Control 

veel te ver gaat i.r.t. de bevoegdheden van PS; 

- Het Presidium geen platform kan instellen of opheffen, dit vergt een PS-

besluit; 

- De voorzitter van het platform niet bevoegd is een besluit te nemen over 

de openbaarheid van een vergadering; 

- Er geen voorstel wordt gedaan voor de verslaglegging van een 

vergadering van het platform; 

- Er geen voorstel wordt gedaan over het instellen van een quorum.  

 

Als reactie op het standpunt van de PVV merkt de voorzitter op dat de 

platforms altijd onder regie van PS functioneren.  

 

Dhr. Van Gruijthuijsen vraagt zich af of het platform internationalisering 

nog gecontinueerd moet worden nu er binnen het college van GS een 

bestuurder is met internationalisering in de portefeuille. Dhr. Van Hattem 

sluit zich aan bij dit standpunt. De griffier meldt dat het besluit om een 

platform op te heffen of in te stellen losstaat van behandeling van het 

voorliggende Statenvoorstel in PS.  

 

10. Concept-Statenvoorstel evaluatierapport ZRK 2011-2016 

De griffier licht toe dat er aan de stukken voor deze Presidiumvergadering 

nog een memo is toegevoegd met een terugkoppeling van de bespreking 

van het Statenvoorstel in de Commissie van Onderzoek (CVO) van de 

provincie Limburg. Dhr. Van Gruijthuijsen stelt voor vanuit Brabant vast te 

houden aan de opdracht voor de ZRK om een benchmarkonderzoek 

onder andere Rekenkamers uit te voeren (incl. doorrekening efficiëntie 

ZRK-bureau). De griffier zal in overleg treden met de griffier van de 

provincie Limburg voor het juiste dictum van het door de PS’en van Limburg 

en Brabant te nemen besluit.  

 

11. Concept-Statenvoorstel voordracht voorzitter bestuur ZRK     

Akkoord. 
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12. Besloten vergaderingen Presidium 

Akkoord, met dien verstande dat het Presidium nog geen besluit heeft 

genomen over het openbaar maken van de notulen met bijlagen inzake 

agendapunt 2 van de besloten presidiumvergadering van 9 november 

2016. De griffier zal t.b.v. de Presidium-vergadering van maandag 19 

september hierover een kort memo opstellen.  

 

13. Gesprek Presidium-BrabantAdvies 

Akkoord, met dien verstande dat dhr. Van Hattem opmerkt dat zijn fractie 

geen behoefte heeft aan deze bijeenkomst.  

 

14. Spreektijd Begroting 2017 

Dhr. Smeulders gaat het voorstel niet steunen. Uit het memo blijkt dat de 

fracties bij de PS-behandeling van de Perspectiefnota 2016 zich ruim-

schoots aan de maximaal toegestane spreektijd hebben gehouden. 

Daarnaast is de begrotingsbehandeling het belangrijkste debat van het 

jaar. Dat mag ook (veel) tijd in beslag nemen. De voorzitter constateert dat 

er in het Presidium onvoldoende draagvlak is voor dit voorstel.  

 

15. Vergoeding externe deskundigen 

Dhr. Van der Wel is voorstander van het verstrekken van een vergoeding 

aan externe deskundigen die gelijk is aan de financiële compensatie van 

een burgerlid. Dhr. Hageman sluit zich hierbij aan. Na een korte inventa-

risatie onder alle aanwezigen concludeert de voorzitter dat een meerder-

heid de voorgestelde lijn uit het memo wenst te volgen.  

 

16. Rondvraag 

Dhr. Van Gruijthuijsen verzoekt de griffier de catering voor de maandag-

avond vergaderingen uit te breiden met een eenvoudige pasta maaltijd. 

Daarnaast is dhr. Van Gruijthuijsen benieuwd naar de laatste stand van 

zaken rondom de controle van de accountant over de fractieverantwoor-

dingen 2015. De griffier meldt dat de accountant heeft toegezegd deze 

week met de controleverklaring te komen.  

 

N.a.v. enkele beelduitingen met verkeerde quotes van Statenleden op so-

cial media over collega-Statenleden roept mw. Van der Sloot op tot een 

versterkt fatsoenbesef naar elkaar toe. De voorzitter merkt op het tot zijn 

taken te rekenen op te treden tegen activiteiten die het gezag en het aan-

zien van PS als geheel uithollen. De voorzitter kondigt aan om die reden 

ook de opmerking over ‘nep-Staten’ uit de notulen van de PS-vergadering 

van 20 mei jl. te willen schrappen. Dhr. Van Hattem maakt hier principieel 

bezwaar tegen. De heren Van Gruijthuijsen en Van der Wel en mw. 

Brunklaus stellen voor in het platform integriteit door te praten over de 

statuur van PS en de mores die daarbij horen. Voor dit voorstel is 

draagvlak in het Presidium.  
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17. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 20.05 uur. 
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